## 'Beck collection'

## **Publication/Creation**

1911-1912

## **Persistent URL**

https://wellcomecollection.org/works/bnsu8eew

## License and attribution

You have permission to make copies of this work under a Creative Commons, Attribution, Non-commercial license.

Non-commercial use includes private study, academic research, teaching, and other activities that are not primarily intended for, or directed towards, commercial advantage or private monetary compensation. See the Legal Code for further information.

Image source should be attributed as specified in the full catalogue record. If no source is given the image should be attributed to Wellcome Collection.



BECK COLLECTION - LACUSTRINE BRONZES

11/12

P.H. GUYOT & PH. DUBIED
NOTAIRES

NEUCHATEL (SUISSE)

PH. DUBIED, Successeur

Neuchâtel, le 31 Août 1912.

Messieurs IRISH & Co.

4. A. Sans Walk.

clerkenwell.

LONDRES. E.C.

Messieurs,

Sans réponse à ma lettre du 28 Août, je vous informe que la collection lacustre de Mr. Beck n'est plus à vendre pour le moment.

Agréez, Monsieur, mes empressées salutations.

A Muliofue.

Dubied.

ÉTUDE DE P.-H. GUYOT & PH. DUBIED . T. NOTAIRES NEUCHATEL (SUISSE)

Neuchâtel, le 27 Août 1912.

PH. DUBIED, Successeur

Messieurs C. IRISH & Co.

4.a. Sans Walk. Clerkenwell.

LONDRES' E.C.

Messieurs,

Je vous remercie de votre honorée lettre du 16 août.

Depuis lors, la collection lacustre de Mr. Beck a été expertisée par le Musée National Suisse et par le Musée du Canton de Neuchatel. Le premier en serait amateur au prix de F.4.000 .- parce que la provenance de chaque objet, soit la station lacustre suisse dont il a été extrait, n'a pu être établie pour la collection entière.

Ce point est beaucoup moins important pour les étrangers et Madame Beck serait disposée à vendre la collection dans son ensemble au premier amateur qui lui en offrira F.6.500 .-- .

Je ne puis vous envoyer la liste détaillée des objets qui sont beaucoup trop nombreux; mais, par contre, si l'amateur que nous cherchons n'est pas trouvé au commencement du mois de septembre, je vous enverrai plus tard des doubles des photographies de la collection de bronzes dans son ensemble, qui vous permettront de vous rendre compte de son importance et de sa richesse.

Veuillez agréer, Messieurs, mes empressées salutations.

subted.

Dear Sirs.

In the meanwhile, the lacustrine collection of Mr. Beck has been valued by the Swiss National Museum and by the Museum of the Canton of Neuchâtel. The first one priced it at Francs. 4000, because the <u>origin</u> of <u>each</u> object or the <u>Swiss lacustrine</u> station cannot be determined for the whole collection.

This point is less important for foreigners, therefore Mrs. Beck would feel inclined to sell the entire collection to the first collector offering 6500 francs.

I cannot send you a full list of the objects, which are very numerous but if the buyer does not present himself by the beginning of September, I shall send you some duplicate photographs of the bronze collection showing it as a whole; you will thus be enabled to form an idea of its importance and richness.

Believe me.

Yours faithfully.

Traduction.

le 16 aôut 1912.

Monsieur,

Nous desirons vous remercier de votre lettre du 8 courant, et nous voulons bien vous renseigner que nous ne pouvéons pas considerer l'offre de la collection lacustre de bronze du feu M. Beck, parcequ'il nous avait demandé un prix qui n'était pas en préportion du valeur des objets.

Nous vous serons très obligés si vous voulez nous envoyer un inventaire des objets, et aussi le prix des mêmes, et nous serons heureux de considerer l'achât pour prompte caisse; mais il faut que le prix soit modéré, ou nous ne pourrons pas les acheter.

En esperant de vos nouvelles, veuillez agréer, Monsieur, mes salutations les plus distinguées.

Irish & Co.

M. Ph. Dubied, Notaire,

Neuchatel, Suisse.

16th August 1912.

Dear Sir,

Referring to your letter of the 8th inst., we would say that we were unable to entertain the offer made to us by the late Mr. Beck of his collection of lacustrine bronzes, because the price he asked was out of proportion to the value of the objects.

If you will kindly submit to us a price, together with an inventory of the objects as they now stand, we shall be very pleased to consider their purchase for prompt cash; but the price must be a moderate one, otherwise, it would not be to our interest to purchase.

Awaiting the favour of your early reply,

We are,

Faithfully yours,

Irish a Co.

M. Ph. Dubied, Notaire,

Neuchatel, Suisse.

Clarkewell F. C.

lessieus C. Mish a co 4A Jack Walk

Loudon

lessitus

he house dans les hapiers de le. I Beck autiquain defund, dout i' seeil l'are! · culour test accedaire une constpon d'acce Collargee acce sous lessicens, au regel & col. · lections laceestres.

De charche à veudre sa collection Cacushe de brougo que bar sa l'estre de Extreción 1911 il vous official bour le frix à i. 10000. hi vous etes disposes a facire cece offre four l'ashab de cette collection enique en son goure possent fret à l'exaccioner sous reserve toutefoil que la collection une soit pas béja vendue à l'un de, densées antgreels se l'ai offerte.

Whe deone of Duties led

Dubied

Translation

Sirs,

I have found amongst the papers of the late F. Beck antiquarian, whose executor I am, letters exchanged with you concerning lacustrine collections.

I wish to sell his collection of lacustrine bronzes which in his letter of the 24th June 1911 he offered to you for 10,000 francs.

If you are disposed to make an offer for the purchase of r this collection, unique of its kind, I am ready to consider it, provided that the collection has not already been sold to one of the museums to which I have offered it.

Yours etc.,

PH. DUBIED.

(notary.)

Mr C.J.S. Thompson

Mr Wellcome wishes you to write to :-

Mr Ferdinand Beck, Faub. de l'Hopital, Neufichatel, Switzerland.

on Insh + Co

as from Irish & Co, 4a Sans Walk, confirming the instructions given on behalf of Irish & Co, to send the articles ordered, which are to be packed in iron bound cases; insured to the value of Fr. 2,000 (Two thousand francs); all charges forward: to be despatched by Petite Vitesse. He should give Irish & Co advice of forwarding so that arrangements may be made for receiving the cases.

You are to send Mr Beck a draft on Geneva for Fr.1600 (Sixteen hundred francs) being the balance of Fr.2000 (Two thousand francs) for the goods ordered.

19th June 1911

S.M.

I still have a large collection of bronzes with some forty pieces of beautiful pottery, etc., the price would be Ten thousand francs, but it is a collection of great beauty.

I enclose a note of my expenses, amounting to Francs 26.90.

I am, etc.,

(Signed) Ferd. Beck.

Ferdinand Beck, Faubourg de Meuchâtel Bazar de Jérusalem	
ACHAT B ANTIQUITÉS B VENTE	
Armes, Gravures et Livres Neuchâtelois, Porcelaines, Etains, Timbres-poste, Objets lacustres, etc., etc.	
Mosseur Frish xlo # Toms Walk rondon Doit	
Neuchâtel, le 2 4 Ruin 1911 DELACHANN A NICETEL - MENERATEL	
2 for Les eaisses pour le mouling Cacuspe	
engranis des 1080	
65 Michrei Hamses Iffer at clour pourles courses 5, 10	
Travail du Serrier pour methelles	
Conder de Les	
2690	
	1

... Neuchakel, 24 juin 1911. Yestieur Frish blo 4 a Sour Walk, London! Le vieur de recevoir vos nauvelles avecleehefue des Jess 1,6002 Prize cents frances) qui restauent Li louvre, le total de pres 2,000 z les 25 eaissel on l'élé immédia semens expédies pas lessoins de hur de. It. Lambelet slie expéditeurs en ville petite whethe et assuren sou, from 2,000 = ; le franciel pour files les baubes de jes avec ces inombrable from a Vemandé blancoupel Lemps mais foul a c'hé four au ruient el Linedant par fue Loulashivera

en Course consileon, granta: l'emballage jen'ou rien à ajoutes prisque vous l'avez fait vans même. Lowe Dieis informel Li Lent framera; pas quelque chosseneure, mais sand quelques hacket ed. jon en riengen avoir, pentetre plustand. Hai Loujaur encoro mel grande collection de Bronze aves une quarantaine Il prieser de bell perferie en le prise en serail jes 10,000 = mais éplune lollection de Route Ceanté. li. jainte la vole de nuer dépenses, Laif jus 26, 90 Rgreez Phesseurs, mer calulations supressées ( Therd. Beck

Translation.

24th June 1911.

Dear Sir,

I have received your letter with cheque for Sixteen hundred francs, which remained to balance the total of Two thousand francs. The twenty-five cases have been sent off immediately, through Messrs. L. F. Lambelet & Co., forwarding agants on this town, by petite vitesse, and insured for Two thousand francs. The work of fixing the iron bands with their innumerable holes has taken much time, but we have done our best, and I do not doubt that all will arrive in good condition. As to the packing I have nothing to add, since you have superinteded it yourself. I have looked to see if I could find anything else, but, with the exception of some axes, etc., I could find nothing. Probably in the future (I shall be more successful).

le 3 octobre 1911.

Monsieur,

Nous vous envoyons ci-inclus un cheque au valeur de Pr. 26, pour solde de notre compte; veuillez accuser recu du même.

Agréez, monsieur, nos salutations très distinguées.

I. &. Co.

A. Ferdinand Seck, Faubourg de l'Hopital, 5, Neuchâtel.

le 20 juin 1911.

Monsieur,

Nous vous envoyons ci inclus un cheque au valeur de seize cent francs, qui est la balance de deux milles francs, pour les objets que nous avons achêté l'autre jour.

Nous vous serons obligés si vous voulez nous envoyer les objets par Petite Vitesse, soigneusement emballés dans des caisses en bandeaux de fer, assurés au valeur de deux milles francs, et nous paierons a l'arrivé tous les frais. Veuillez nous enseigner aussitôt que les caisses ont été expediées.

Veuillez manx agréer, monsieur, nos salutations distinguées.

Irish & Co.

M. Ferdinand Beck,
Faub. de l'dopital,
Meuchatel,
Switzerland.

Best.

Goods from Ferdinand Beck VErschalet For Trish & Co 4 a Saus Walk No. Cases VIV- 7 Couds Horn and Slove Implement 125 5 u - Slave Furflements Ele-Cando Bous & horn Implements 14 - Sauge Slove Axes rehis ソティー u Stone Balls & from the grooms 4 6 w vi u shaw v7v-180 - u Palters Kings ogv - Senall Stone & Poltery Rings Adises 100 Hours & Rown handles Pollery Weights for nets de 1/24 V/3V Horns & Bours 1 # 14 along above Stane tres se 15 2 Sur Byes of 1- Swell Stew Imp / Sur Marriske Homs. of animal Skully Bones & 2 boxes.

V/8, W of Lotterie .... 130x " Folterie Gicces 119 W 1 4 12.0 × 1 4 ax with handle 2 Steel of Printing models 1 Cara board box V2/ V 2 Wooden boxes 1 I mal box colering Stones for tharpening long box of Stones havy ones 122V box cout. W sheep 3 p. Trucking models. £23~ 2 grinding Lames with bulles 1240 V25 V musica 3 parts in on 2 grand Franco

. Heen on a comple der un asket de frei 3000 (deut wille france) If hersein Brish elle for Hav / quality with frances) recheal el Jours fin 1608 [ Levy Cent frame a payer a leuraison Neushakel 11 juin 1911 Gerd. Beck Bazarde Jerusalem